
Farsta stadsdelsnämnd Protokoll 

2015-10-13 

Sida 1 (4) 

 

Demokratirådet 

 

 

 

Besök: Storforsplan 36, Farsta centrum 

Post: Box 113, 123 22 Farsta 

Tel växel: 08 508 18 000 

E-post: farsta@stockholm.se 

Webbplats: stockholm.se/farsta 

 

 

 

 

Ledamöter 

Martin Westin (MP), ordförande 

Klas Wissman (M), vice ordförande 

John Pelle Pettersson (S) 

Lars Bäck (V) 

 

Tjänstepersoner 

Per-Ove Mattsson, tillförordnad stadsdelsdirektör 

Marie Khoury, kommunikationsansvarig 

Thomas Kultti, näringslivsfrågor och ytterstadsutveckling 

Pia Sundqvist, nämndsekreterare och sekreterare i rådet 

 

 

Anmält förhinder 

Lars Hultkvist (KD) 

 

 

 

 

 

 

 

 

 

Sekreterare 

 

 

 

 

 

Ordförande   Vice ordförande 

   

 

 

 

  



Farsta stadsdelsnämnd 

Demokratirådet 
Protokoll 

2015-10-13 

Sida 2 (4) 

 

  

 

 

 
 

 

 
 
 
 

Justerarnas signaturer 

§ 1 Godkännande av dagordningen, val av justerare och 

tid för justering 

Det utsända förslaget till dagordning godkändes. Protokollet 

justeras av ordföranden och vice ordföranden torsdag 15 oktober 

och anmäls därefter till stadsdelsnämnden. 

 

§ 2 Genomgång av protokollet från förra mötet 

Rådet gick igenom protokollet från sitt senaste möte den 16 

september. Med anledning av en formulering i § 4 om deltagande 

i SKL:s
1
 båda nätverk klargjordes att nämnd och förvaltning 

deltar aktivt i nätverket om medborgarbudget men också är med i 

det andra nätverket, om medborgardialog, enligt nämndens beslut 

den 11 juni i år. Med den noteringen lades protokollet till 

handlingarna. Protokollet anmäldes vid stadsdelsnämndens 

sammanträde den 24 september. 

 

§ 3 Försöksverksamheten i Fagersjö 

 

a) Praktiskt kring intressegrupp och annat 

Förvaltningen berättade att intressegruppen bjuds in till det 

medborgarforum som genomförs i Fagersjöskolans matsal tisdag 

20 oktober. På förslag från förvaltningen bestämde rådet att 

gruppen även bjuds in till ett första möte, som hålls måndag 23 

november klockan 18.30-20.00, förslagsvis i skolan. Ordföranden 

poängterade att det är viktigt att inför mötet klargöra vilken roll 

intressegruppen ska ha, till exempel i arbetet med medborgar-

budget.  

 

Rådet var enigt om att gruppen kan fungera som en slags 

referensgrupp i förhållande till nämnden, rådet och förvaltningen. 

Den kan ha en liknande funktion som det lokala brotts-

förebyggande rådet (Brå), som träffas och utbyter information om 

det dagsaktuella läget. Gruppens sammansättning bör inte vara 

statisk utan behöver kunna förändras över tid. Den bör som grupp 

inte ha en aktiv roll i arbetet med medborgarbudgeten, men bör 

hållas informerad om processen. 

 

Martin Westin nämnde även att det behöver ordnas så att 

invånare i andra stadsdelar kan följa processen i Fagersjö. 

Bestämdes att frågan tas upp vid rådets nästa möte. 

                                                 
1
 Sveriges Kommuner och Landsting 
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b) Övergripande mål och inriktning för verksamheten, 

mätbara mål för process och resultat 

Utifrån ett förslag från förvaltningen diskuterade rådet tänkbara 

mål för satsningen i Fagersjö. Vissa mål behöver specificeras. 

Vilka val avses till exempel när det gäller att öka valdeltagandet, 

och avses båda valdistrikten eller bara det med lägst andel 

röstande? Vad ingår i begreppet samhällsservice? En utmaning är 

också att nämnd och förvaltning enbart råder över en begränsad 

del av de faktorer som påverkar livsmiljön och utvecklingen i 

stadsdelen. Konstaterades även att det generellt behöver göras en 

nulägesanalys som grund för mätning av resultat. 

 

Ordföranden efterlyste processmål som även ser till processernas 

kvaliteter, inte bara till kvantitet i form av antalet genomförda 

aktiviteter (möten, medborgarforum, enkäter och liknande). 

Sådana mål skulle exempelvis kunna formuleras så här: 

 

 Personer som sällan deltar är med i aktiviteter 

 En representativ intressentgrupp bildas och får en viktig 

roll i verksamheten   

 Konflikter hanteras konstruktivt 

 Förutsättningar för lärande och utveckling skapas 

 Maktskillnader utjämnas 

 Beslut tas i konsensus eller genom omröstningar 

 

De aktiviteter som förvaltningen föreslagit blir då snarare 

åtgärder som syftar till att de kvalitativa målen uppfylls. Rådet 

konstaterade att kvalitet är svårare att mäta, men att det till 

exempel skulle kunna ske genom att förvaltningen utvärderar och 

noterar direkt efter varje genomförd aktivitet. 

 

Förvaltningen arbetar vidare med målformuleringar utifrån rådets 

diskussion. 

 

§ 4 Uppdrag från stadsdelsnämnden – genomgång av 

balanslista 

Rådet gick igenom upprättad och utsänd balanslista över de 

uppdrag som rådet och förvaltningen hittills har fått genom beslut 

i nämnden – se bilaga. 
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§ 5 Ärende till nämndsammanträdet den 22 oktober:  

Demokratimedel 2015 och medborgarbudget i Fagersjö 

Förvaltningen redogjorde för ärendet, som hade sänts ut till rådet 

inför mötet. Rådet uttryckte sin uppskattning och hade inget att 

invända eller tillföra.  

 

§ 6 Avstämning inför medborgarforum i Fagersjö den 20 

oktober 

Förvaltningen rapporterade om de avslutande förberedelserna inför 

det medborgarforum som nämnden genomför i Fagersjöskolan 

tisdag 20 oktober. Inbjudan har skickats ut till lokala näringsidkare 

och sprids av Familjebostäder och via förvaltningens egna 

verksamheter, liksom i annonser i lokalpressen. Även pensionärs-

rådet, rådet för funktionshinderfrågor och ungdomsrådet har nu 

inbjudits att delta.  

 

Förvaltningen börjar nu även informera om nästa medborgar-

forum, som anordnas i Hökarängen torsdag 12 november. 

 

§ 7 Övriga frågor 

Fredag 23 oktober hålls det första mötet med SKL:s nätverk 

Medborgarbudget. Det bestämdes att vice ordföranden Klas 

Wissman (M) och Lars Bäck (V) deltar, tillsammans med Marie 

Khoury och Thomas Kultti från förvaltningen. Ordföranden har 

förhinder, och inte heller Pelle Pettersson (S) eller Lars Hultkvist 

(KD) kan. Eftersom varje kommun har fem platser vid dessa 

tillfällen föreslogs att ordföranden undersöker om någon annan 

från nämnden vill delta. 

 

§ 8 Nästa möte 

Lars Hultkvist har inför dagens möte anmält att han inte kan delta 

vid något av årets återstående möten. Rådet bestämde därför att 

de inbokade mötena den 10 november och den 8 december utgår. 

Nästa möte hålls istället måndag 14 december klockan 18.00. 

 


